
Protokół Nr 28/2017
z posiedzenia Komisji Budżetu, Oświaty,

Kultury Sportu i Zdrowia
Rady Gminy Miedźno

odbytego w dniu 23 maja 2017 r.

W posiedzeniu uczestniczyli członkowie komisji:
1. Adam Leśnikowski – przewodniczący;
2. Jan Paliwoda – wiceprzewodniczący;
3. Grażyna Gorzałka;
4. Zbigniew Graj;
5. Mirosław Oziembała;
6. Barbara Piątek;
7. Mirosław Zawada;
8. Mirosław Zielonka.

Ponadto w posiedzeniu komisji uczestniczyli:
1. Piotr Derejczyk - Wójt;
2. Agnieszka Związek – Sekretarz;
3. Andrzej Kluczny – Skarbnik;
4. Leszek Idasz – Przewodniczący Rady Gminy;
5. Barbara Leszczyńska – Księgowa Gminnego Ośrodka Kultury w  Miedźnie;
6. Emilia Piątek – Kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w  Miedźnie;
7. Edyta Szymańska – Księgowa Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w  Miedźnie.
8. Grażyna Borycka – Główny Księgowy.

P  orządek posiedzenia:

1.Otwarcie posiedzenia komisji. 
2.Analiza budżetu GOK za 2016 rok.
3.Analiza budżetu GOPS za 2016 rok.
4.Zaopiniowanie projektów uchwał.
5.Sprawy różne.
6.Zakończenie posiedzenia komisji.

Otwarcia posiedzenia Komisji, powitania obecnych oraz przedstawienia porządku obrad dokonał
przewodniczący Komisji Adam Leśnikowski. Poinformował jednocześnie o możliwości zgłaszania
zmian do porządku obrad.
Wobec  braku  propozycji  zmian  Przewodniczący  poddał  porządek  posiedzenia  
pod głosowanie.
Głosowało 8 radnych w tym:

 głosów „za” - 8✔
 głosów „przeciw” - 0✔
 głosów „wstrzymujących się” - 0✔

Porządek obrad został przyjęty jednogłośnie.
Ad pkt. 2. Analiza budżetu GOK za 2016 rok.
Budżet  GOK mówiła Księgowa Gminnego Ośrodka Kultury w Miedźnie Barbara Leszczyńska.
Analiza ta stanowi załącznik nr 1 do protokołu.
Radny  Graj  zauważył,  że  księgowa  nadmieniła,  że  w  2016  roku  wydatki  kształtowały  się  na
poziomie 698 600,36 zł przy czym 48,78 % tej kwoty zostało przeznaczone na wynagrodzenia.  
W zestawieniu wydatków budżetowych kształtuje się to inaczej. Zapytał co jest tego powodem.



Księgowa  Leszczyńska  wyjaśniła,  że  w  zestawieniu  ujęto  osobno  wydatki  poniesione  na
wynagrodzenia  dla  pracowników  GOK,  a  osobno  dla  pracowników  Biblioteki.  Stąd  kwota  ta
została rozbita na dwie. 
Radny Graj zapytał ile osób jest zatrudnionych w obu jednostkach. 
Księgowa Leszczyńska odpowiedziała, że biblioteka zatrudnia 3 osoby, a GOK 5. Dodała, że jedna
osoba pracuje także w ramach robót publicznych z Powiatowego Urzędu Pracy w Kłobucku.
Przewodniczący  Leśnikowski  zapytał  o  godziny  pracy  osoby  zatrudnionej  w  bibliotece  
w Ostrowach nad Okszą. Dodał, że docierają do niego sygnały od mieszkańców, że biblioteka nie
zawsze jest otwarta.
Księgowa  Leszczyńska  odpowiedziała,  że  osoba  zatrudniona  tam  pracuje  także  w  drugiej
bibliotece. W Ostrowach nad Okszą pracuje 3 dni w tygodniu. Pozostałe dni jest w Mokrej.
Przewodniczący Leśnikowski  powiedział,  że  sołectwo  Ostrowy ma  sporą  liczbę  mieszkańców  
i biblioteka powinna być otwarta każdego dnia. Docierają do niego głosy, że w wakacje nie ma
możliwości wypożyczenia książek.
Radny Oziembała powiedział, że godziny pracy powinny być jasno określone.
Księgowa Leszczyńska  odpowiedziała,  że  pracownik  biblioteki  w okresie  wakacyjnym pracuje
normalnie. Być może sytuacja, o której wspomina przewodniczący miała miejsce podczas urlopu
pracownika. Księgowa zobowiązała się przekazać te uwagi Dyrektor GOK. 
Radny Oziembała zapytał jakie wydatki mieszczą pod ujętym w zestawieniu hasłem „pozostałe
koszty”.
Księgowa Leszczyńska odpowiedziała, że są to rzeczy, które trudno zakwalifikować gdzie indziej
m.in.  zakup  środków  czystości,  opłata  za  monitoring  czy  drobne  wyposażenie  i  artykuły  do
niewielkich remontów. 
Radny Oziembała poprosił, by na następny raz wyszczególnić te rzeczy. 
Przewodniczący Rady Idasz poprosił księgową Leszczyńską, aby dostarczyć radnym wykaz godzin
pracy pracownika biblioteki w Mokrej oraz Ostrowach nad Okszą, a także godziny otwarcia tych
filii. 
Ad pkt. 3. Analiza budżetu GOPS za 2016 rok.
Budżet GOPS mówiła księgowa Szymańska. Analiza ta stanowi załącznik nr 2 do protokołu.
Przewodniczący Leśnikowski zapytał, czy środki przeznaczone na fundusz alimentacyjny pochodzą
z budżetu gminy. 
Księgowa Szymańska odpowiedziała, że środki te pochodzą z budżetu państwa.
Przewodniczący Leśnikowski zapytał w jaki sposób później ściąga się te pieniądze.
Księgowa Szymańska odpowiedziała, że osoba, która jest dłużnikiem alimentacyjnym musi zwrócić
właściwemu organowi  kwotę  świadczeń  wypłaconą  wierzycielowi  przez  fundusz  alimentacyjny
wraz ustawowymi odsetkami. Należności te ściągane są w drodze egzekucji.
Wobec braku innych pytań przewodniczący podziękował księgowej GOPS i GOK za obecność  
i przedstawione informacje.
Ad pkt. 4. Zaopiniowanie projektów uchwał.
Projekt  uchwały    w sprawie    obciążenia  części  nieruchomości  gruntowej  stanowiącej  własność
Gminy Miedźno odpłatną służebnością gruntową.
Wójt wyjaśnił, że sprawa ta ciągnie się od ubiegłego roku kiedy wykonano przyłącze z instalacją
wodno  –  kanalizacyjną  dla  zaplecza  Gminnego  Punktu  Selektywnej  Zbiórki  Odpadów
Komunalnych  w  Miedźnie  przy  ul.  Władysława  Jagiełły  17.  Przyłączono  wtedy  także  działki
sąsiednie. Właściciel jednej z działek w celu zabezpieczenia możliwości korzystania z istniejącej
tam  sieci  kanalizacyjnej  podjął  działania  zmierzające  do  uregulowania  tej  kwestii  poprzez
przeprowadzenie  oraz  prawidłowe  utrzymanie  kanalizacji  sanitarnej  przez  działkę  stanowiącą
własność Gminy Miedźno do działki wnioskodawcy. Stąd przedłożony radnym projekt dotyczący
odpłatnej służebności gruntowej. 
Wobec braku pytań przewodniczący poddał projekt uchwały pod zaopiniowanie.
Głosowało 8 radnych w tym:

 głosów „za” - 8✔



 głosów „przeciw” - 0✔
 głosów „wstrzymujących się” - 0✔

Projekt uchwały został zaopiniowany pozytywnie.
Projekt   uchwały   w sprawie   udzielenia dotacji dla Ochotniczej Straży Pożarnej w Ostrowach nad
Okszą.
Skarbnik  wyjaśnił,  że  w  przedłożonym  radnym  projekcie  wkradł  się  błąd.  Prawidłowa  nazwa
miejscowości to Ostrowy nad Okszą, a nie jak podano Ostrowy. 
Sama uchwała dotyczy udzielenia dotacji dla Ochotniczej Straży Pożarnej w Ostrowach nad Okszą
na  zakup  samochodu  pożarniczego  przez  wymienioną  jednostkę  w  kwocie  550.000,00  zł.
Szczegółowe zasady udzielenia  i  rozliczenia dotacji  stanowić będzie umowa zawarta  pomiędzy
Wójtem Gminy, a Zarządem OSP Ostrowy nad Okszą. 
Przewodniczący Rady Idasz zapytał, czy na samochodzie będzie promowany herb Gminy Miedźno,
która udzieli wsparcia. 
Skarbnik  odpowiedział,  że  umowa  będzie  tak  skonstruowana,  aby  taki  herb  znalazł  się  na
samochodzie. 
Radny Zawada zapytał na jakim etapie jest ta sprawa i kiedy będzie zakupiony samochód.
Wójt odpowiedział, że podjęcie uchwały będzie jednocześnie przygotowaniem stosownej umowy.
Być może cała procedura nie będzie tak szybka jak w przypadku OSP Miedźno, jednak do końca
roku wszystko powinno być zrealizowane. 
Wobec braku pytań przewodniczący poddał projekt uchwały pod zaopiniowanie.
 Głosowało 8 radnych w tym:

 głosów „za” - 8✔
 głosów „przeciw” - 0✔
 głosów „wstrzymujących się” - 0✔

Projekt uchwały został zaopiniowany pozytywnie.
Projekt u  chwały   zmieniającej uchwałę w     sprawie określenia kryteriów, liczby punktów i     rodzaju
dokumentów  potwierdzających  spełnienie  kryteriów  obowiązujących  na  drugim  etapie
postępowania  rekrutacyjnego  do  przedszkoli,  dla  których  organem  prowadzącym  jest  Gmina
Miedźno.
Wójt  wyjaśnił,  że  w dniu 28 marca 2017 r.  Rada Gminy Miedźno podjęła  uchwałę w sprawie
określenia kryteriów, liczby punktów i rodzaju dokumentów potwierdzających spełnienie kryteriów
obowiązujących  na  drugim  etapie  postępowania  rekrutacyjnego  do  przedszkoli,  dla  których
organem  prowadzącym  jest  Gmina  Miedźno.  Zapis  §  3  ww.  uchwały  stanowił,  że  traci  moc
poprzednia uchwała w tej sprawie - uchwała nr 29/VI/2015 Rady Gminy Miedźno z dnia 24 marca
2015 r. Zgodnie z zasadami techniki prawodawczej jeżeli uchyla się ustawę, na podstawie której
wydano  akt  wykonawczy,  albo  uchyla  się  przepis  ustawy  upoważniający  do  wydania  aktu
wykonawczego,  przyjmuje  się,  że  taki  akt  wykonawczy traci  moc obowiązującą  odpowiednio  
z dniem wejścia w życie ustawy uchylającej albo z dniem wejścia w życie przepisu uchylającego
upoważnienie  do  wydania  tego  aktu.  Nie  ma  więc  konieczności  zapisu  faktu  uchylenia
wcześniejszej  uchwały.  Wobec  powyższego  zasadnym  jest  podjęcie  przedłożonej  uchwały
zmieniającej uchwałę nr 187/XXIX/2017 Rady Gminy Miedźno z dnia 28 marca 2017 r.
Radna Gorzałka zauważyła, że uchwała ma wskazany w projekcie dzień podjęcia i datę inną niż
sam projekt.
Wójt wyjaśnił, że jest to błąd pracownika, który przygotowywał uchwałę. Data wydruku projektu
generuje  się  automatycznie.  Dzień  podjęcia  domyślnie  jest  dniem,  kiedy  tworzy  się  dany  akt
prawny. We właściwie podejmowanej uchwale zostanie to odpowiednio skorygowane.
Wobec braku pytań przewodniczący poddał projekt uchwały pod zaopiniowanie.
 Głosowało 8 radnych w tym:

 głosów „za” - 8✔
 głosów „przeciw” - 0✔
 głosów „wstrzymujących się” - 0✔

Projekt uchwały został zaopiniowany pozytywnie.



Projekt uchwały   w sprawie   utworzenia   Zespołu    Szkolno - Przedszkolnego w   Miedźnie  .
Wójt  wyjaśnił,  że  utworzenie  Zespołu  Szkolno  -  Przedszkolnego  w  Miedźnie  w  znacznym  stopniu
usprawni realizację zadań administracyjno – organizacyjnych oraz prowadzenie spraw kadrowych placówek.
Powstanie formalna możliwość oszczędnego gospodarowania budżetem i majątkiem szkoły podstawowej  
i  przedszkola.  Połączenie  nie  zmieni  obwodu  szkolnego  Szkoły  Podstawowej  im.  Wołyńskiej  Brygady
Kawalerii  w  Miedźnie.  Utworzenie  Zespołu  będzie  również  korzystne  ze  względów  dydaktyczno  -
wychowawczych, gdyż stworzone zostaną warunki do większej integracji środowiska nauczycieli, rodziców
i uczniów. Szkoła i przedszkole znajdują się w jednym budynku ich połączenie umożliwi szerszy i bardziej
racjonalny dostęp do  posiadanych baz dydaktyczno  - wychowawczych. W związku z powyższym zasadne
jest takie działanie. 
Radny  Graj  powiedział,  że  przedszkole  i  szkoła  podstawowa  to  dwie  różne  jednostki.  Zapytał  jak
uregulowana zostanie sytuacja kadry. Jego zdaniem w statucie powinien być jeszcze zastępca dyrektora.
Wójt odpowiedział, że zgodnie z założeniem uchwały zachowuje się odrębność rad pedagogicznych oraz rad
rodziców Przedszkola i  Szkoły Podstawowej. Dodatkowo planowane jest powołanie zastępcy dyrektora ds.
przedszkola. Taka była prośba wójta do pracownika, który przygotowywał uchwałę.  Jeśli  zapis taki nie
został wprowadzony dokona się stosownej korekty jeśli tylko będzie taka możliwość.
Wobec braku pytań przewodniczący poddał projekt uchwały pod zaopiniowanie.
 Głosowało 8 radnych w tym:

 głosów „za” - 7✔
 głosów „przeciw” - 0✔
 głosów „wstrzymujących się” - 1✔

Projekt uchwały został zaopiniowany pozytywnie.
Projekt  uchwały    w  sprawie  utworzenia Zespołu Szkolno –  Przedszkolnego w Ostrowach nad
Okszą.
Wójt powiedział,  że sytuacja jest tutaj analogiczna do poprzedniego wniosku. Uzasadnienie jest
takie samo. 
Przewodniczący Leśnikowski zapytał kiedy będzie ogłoszony konkurs na nowego dyrektora. 
Wójt odpowiedział, że planowane jest to na przełomie czerwca i lipca bieżącego roku.
Radny Graj powiedział, że w Zespole Szkolno – Przedszkolnym jest spora rozbieżność wieku jeśli
chodzi  o  przedszkolaków, a  uczniów 7 czy 8  klasy.  Zapytał  czy nie  spowoduje  to  problemów
wychowawczych.
Wójt odpowiedział, że nie należy mieć tutaj takich obaw. Przedszkole jest wyodrębnioną całością w
budynku.  Dodatkowo  w  Ostrowach  nad  Okszą  planuje  się  jego  rozbudowę.  Nie  będzie  więc
wspólnego  przebywania  uczniów  klas  starszych  i  przedszkolaków.  Przedszkole  będzie  miało
przestrzenną  samodzielność.  Natomiast  na  pewno  łatwiej  będzie  uzgadniać  wszystkie  rzeczy  
z jednym dyrektorem. 
Radny Graj zapytał jakie są wymagania by zostać dyrektorem. 
Wójt odpowiedział, że wymagania te określa prawo oświatowe. Jeśli natomiast chodzi o powołanie
zastępców decyzja ta należy do dyrektora danej placówki. Wiadomym jest, że należy racjonalnie
zarządzać jednostką jaką jest szkoła. W związku z tym w ocenie wójta zasadnym jest powołanie na
zastępcę osoby, która ma doświadczenie w danej dziedzinie. 
Wobec braku pytań przewodniczący poddał projekt uchwały pod zaopiniowanie.
 Głosowało 8 radnych w tym:

 głosów „za” - 7✔
 głosów „przeciw” - 0✔
 głosów „wstrzymujących się” - 1✔

Projekt uchwały został zaopiniowany pozytywnie.
Projekt uchwały   w sprawie   zmian w budżecie gminy na 2017 rok.
Skarbnik wyjaśnił, że zmniejszenie o kwotę 4 815 000,00 zł wysokości zaplanowanych dochodów
budżetowych  związanych  z budową  kanalizacji  sanitarnej  w Ostrowach  nad  Okszą  wiąże  się
z planowanym  terminem  zakończenia  tej  inwestycji.  W przypadku  uzyskania  dofinansowania
wypłata środków finansowych nastąpi w roku 2018. Zwiększenie dochodów budżetowych o kwotę



190 000,00 zł  dotyczy dofinansowania z budżetu Państwa (Fundusz Ochrony Gruntów Rolnych)
inwestycji polegającej na budowie drogi do Kołaczkowic Dużych. Koszty tej  inwestycji wynoszą
727 242,63 zł.  Zgodnie  z decyzjami  Wojewody  Sląskiego  ustalone  zostały  wysokości  dotacji
dotyczących  finansowania  z budżetu  państwa  wychowania  przedszkolnego  oraz  stypendiów.
Odpowiednio  planowane  kwoty  dotacji  zostały  zmniejszone  o 70 638,00 zł  dla  finansowania
wychowania przedszkolnego i 10 000,00 zł  dla  dotacji  z tytułu stypendiów. Zmniejszone zostały
również o 35 000,00 zł planowane dochody z tytułu usług w dziale Oświata. Zaplanowane zostały
w kwocie  4 000,00 zł  dochody  dotyczące  realizacji  w Szkole  Podstawowej  w Miedźnie  za
pośrednictwem Fundacji Polsko-Amerykańskiej projektu pod nazwą „Daj sobie szansę – Uwolnij
Pasję”, zmniejszona o 6 000,00 zł została kwota planowanych dochodów związanych ze zwrotem
wypłaconych  świadczeń  z funduszu  alimentacyjnego.  Kwota  4 913,87 zł  dotyczy  zmiany
w klasyfikacji dochodów związanych z opłatami za dostarczanie wody.
Zmiany  w wydatkach  dotyczą  w większości  zadań  inwestycyjnych.  W związku  z podjętymi
działaniami  związanymi  z pozyskiwaniem  dofinansowania  projektów  inwestycyjnych  ze  źródeł
zewnętrznych Gmina Miedźno uzyskała szansę zrealizowania w latach 2017-2018 wielu nowych
inwestycji. W rozdziale Infrastruktura wodociągowa i sanitacyjna wsi w 2017 roku zabezpieczone
zostały środki finansowe na rozbudowę oczyszczalni ścieków w Ostrowach nad Okszą w kwocie
100 000,00 zł.  Inwestycja  będzie  dofinansowana  w kwocie  3 413 000,00 zł  w ramach  RIT.  Na
wykonanie prac projektowych dotyczących budowy kanalizacji sanitarnej w miejscowości Izbiska
zaplanowana  została  kwota  150 000,00 zł.  Wartość  kosztorysowa  projektu  to  3 168 862,90 zł
a planowane  dofinansowanie  z PROW  to  1 874 563,00 zł.  Jednocześnie  w dziale  Transport
i łączność  zaplanowane  zostały  w wysokości  2 000  000,00 zł.  środki  finansowe  na  wykonanie
wspólnie z powiatem kłobuckim chodników przy drogach powiatowych w miejscowościach Mokra,
Miedźno,  Ostrowy  i Władysławów.  Zasady  na  jakich  te  inwestycje  zostaną  wykonane  określi
umowa zawarta pomiędzy Powiatem Kłobuckim a Gminą Miedźno. Zmniejszone o 150 000,00 zł
zostały planowane w 2017 roku wydatki na modernizację budynku Urzędu Gminy. Główne wydatki
związane  z tą  inwestycją  wykonywane  będą  w roku  2018.  Zmiany  w uchwale  w kwotach
4 200,00 zł oraz 1 000,00 zł są wynikiem decyzji zebrania wiejskiego w Mokrej w sprawie podziału
środków budżetowych przeznaczonych do dyspozycji sołectwa Mokra. Zwiększony o 60 000,00 zł
został również plan wydatków budżetowych w 2017 roku na przebudowę Gminnego Przedszkola
w Ostrowach nad Okszą. Środki te przeznaczone zostaną na wykonanie dokumentacji projektowej
realizowanego przedsięwzięcia. Rozbudowa zrealizowana zostanie jako zadanie wieloletnie przy
wykorzystaniu środków pomocowych w maksymalnej kwocie 2 200 000,00 zł. Wartość zadania to
2 812 989,00 zł.  Następnymi  wieloletnimi  inwestycjami  wykorzystującymi  dofinansowanie  ze
środków  unijnych  są  Termomodernizacja  zespołu  budynków  szkoły  podstawowej,  gimnazjum
i przedszkola  w Miedźnie  oraz  Instalacja  ogniw  fotowoltaicznych  dla  budynków  użyteczności
publicznej w Gminie Miedźno. Na każdą z tych inwestycji zaplanowana została w budżecie Gminy
Miedźno  w 2017  roku  kwota  50 000,00 zł.  Wartość  każdego  z tych  zadań  inwestycyjnych  to
1 200 000,00 zł.  z możliwym dofinansowaniem do 85% kosztów kwalifikowalnych.  W budżecie
Gminy Miedźno na 2017 rok zaplanowany został zakup generatora prądotwórczego na potrzeby
Urzędu Gminy i jednostek podległych. Kwota planowanych wydatków na ten cel to 50 000,00 zł.
W dziale Gospodarka Komunalna zaplanowane zostały również środki finansowe na modernizację
budynku komunalnego po byłej szkole podstawowej w miejscowości Kołaczkowice Duże w kwocie
330 000,00 zł.  Zmniejszone  zostały  o kwotę  400 000,00 zł.  zaplanowane  na  2017 rok  wydatki
budżetowe  z przeznaczeniem  na  modernizację  oświetlenia  ulicznego.  Główne  wydatki  na  tą
inwestycję będą realizowane w następnych latach budżetowych.
Aby zbilansować budżet Gminy Miedźno w 2017 r. zaangażowane zostały przychody budżetowe
związane z nadwyżką budżetową w kwocie 4 795 870,06 zł oraz wolnymi środkami w wysokości
487 485,93 zł. Zmieniła się również struktura przychodów związanych z pożyczkami i kredytami
zgodnie z załącznikiem Nr 3 do uchwały.
W związku z przeprowadzonymi operacjami zmianom uległy następujące załączniki do uchwały
budżetowej Gminy Miedźno: Plan dochodów i wydatków związanych z realizacją własnych zadań



bieżących  Gminy  w 2017  roku,  Zestawienie  planowanych  kwot  dotacji  udzielonych  z budżetu
Gminy w 2017 roku,  Plan wydatków na programy finansowane z udziałem środków pochodzących
z budżetu  Unii  Europejskiej  na  2017 rok,  Środki  na  zadania  realizowane  w ramach  funduszu
sołeckiego na 2017 rok, Plan wydatków inwestycyjnych Gminy do realizacji w 2017 roku.
Radny  Oziembała  powiedział,  że  należy  się  zastanowić  nad  inwestycją  budowy  chodnika  
w miejscowości Mokra. Planowana jest tam kanalizacja w najbliższych 2-3 latach. 
Wójt odpowiedział, że nie wiadomo czy budowa kanalizacji w Mokrej będzie w tych latach czy 
w późniejszym okresie. Co do terminu zachowuje on ostrożność w jakichkolwiek stwierdzeniach.
Dodał, że chodnik niekoniecznie będzie budowany po tej samej stronie co sieć kanalizacji. 
Radny Graj zapytał co w sprawie budowy oświetlenia. 
Wójt odpowiedział, że Gmina jest zainteresowana w tym zakresie formułą Partnerstwa Publiczno –
Prywatnego i na tym etapie prace są zaawansowane. W ubiegłym tygodniu odbyło się spotkanie  
z  przedstawicielami firmy CEZ Polska,  która jest  zainteresowana finansowaniem tej  inwestycji.
Jeśli wszystko odbędzie się zgodnie z założeniami umowa zostanie podpisana jeszcze w tym roku.
Wójt podkreślił, że niestety na inwestycję oświetlenia „nie otwierają” się środki unijne, ciężko więc
zabezpieczyć  w budżecie  taką kwotę samodzielnie.  Zaznaczył,  aby radni  mieli  świadomość,  że
współpraca  w ramach partnerstwa publiczno –  prywatnego  gwarantuje  finansowanie  inwestycji
przez podmiot zewnętrzny, jednak gmina i tak musi później ją spłacić. Obecnie koszt utrzymania
opraw oświetleniowych to ok. 100 tys. zł. rocznie. Wszystkie lampy należą do firmy Tauron (poza
oświetleniem  na  ul.  Częstochowskiej  w  kierunku  Zawad).  Modernizacja  jest  więc  tutaj  jak
najbardziej zasadna. 
Radny Graj zapytał na jakich zasadach odbędzie się współpraca z ośrodkiem, który zagospodaruje
budynek po byłej szkole w Kołaczkowicach. 
Wójt wyjaśnił, że powstanie tam Ośrodek Rehabilitacyjno–Edukacyjno–Wychowawczy (OREW).
Środki  zabezpieczone  na  ten  cel  to  kwota  potrzebna  na  modernizację  budynku  i  spełnienie
wymogów p/poż. Obiekt zostanie użyczony na okres 10 lat. Działania jakie fundacja podejmie w
związku z  zainwestowaniem w ten ośrodek zostaną już na majątku Gminy. Sam budynek wymaga
remontu  i  trzeba  podjąć  takie  kroki,  aby  nie  powtórzyła  się  sytuacja,  która  miała  miejsce  
z budynkiem komunalnym na Borowej – czyli jego rozbiórka. 
Radny Graj zapytał co z osobami, które tam mieszkają.
Wójt  odpowiedział,  że  wszystko zależne  jest  od tego jak  rozwinie  się  sytuacja  z  działalnością
planowanego tam ośrodka. Obecnie planuje się zamontowanie centralnego ogrzewania, także dla
będącego tam mieszkania komunalnego.  Sam OREW będzie dostawał  subwencję oświatową na
swoich podopiecznych. Dalsze losy budynku uzależnione są od rozwoju działalności OREW-u.
Wobec braku pytań przewodniczący poddał projekt uchwały pod zaopiniowanie.
 Głosowało 8 radnych w tym:

 głosów „za” - 8✔
 głosów „przeciw” - 0✔
 głosów „wstrzymujących się” - 0✔

Projekt uchwały został zaopiniowany pozytywnie.
Projekt uc  hwały    zmieniającej Wieloletnią Prognozę Finansową Gminy Miedźno na lata 2017-
2031.
Skarbnik wyjaśnił, że projekt uchwały wynika z dostosowania zmian omówionych przy zmianie
budżetu do WPF.
Wobec braku pytań przewodniczący poddał projekt uchwały pod zaopiniowanie.
 Głosowało 8 radnych w tym:

 głosów „za” - 8✔
 głosów „przeciw” - 0✔
 głosów „wstrzymujących się” - 0✔

Projekt uchwały został zaopiniowany pozytywnie.
Projekt u  chwały   w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Kłobuckiemu przez Gminę
Miedźno.



Wójt  wyjaśnił,  że  kwotę  w  wysokości  2  000  000,00  zł  przeznacza  się  na  realizację  zadania
inwestycyjnego  polegającego  na  budowie  chodników  wzdłuż  dróg  powiatowych.  Inwestycja  
ta  realizowana będzie na mocy porozumienia z Powiatem Kłobuckim. Dodał,  że jeśli  uchwała  
ta zostanie podjęta na najbliższej sesji, wtedy powiat wprowadzi środki te do swojego budżetu na
sesji planowanej na dzień 30 maja br. 
Wobec braku pytań przewodniczący poddał projekt uchwały pod zaopiniowanie.
 Głosowało 8 radnych w tym:

 głosów „za” - 8✔
 głosów „przeciw” - 0✔
 głosów „wstrzymujących się” - 0✔

Projekt uchwały został zaopiniowany pozytywnie.
Projekt  uchwały    w sprawie przyjęcia do wykonania przez Gminę Miedźno zadania z  zakresu
właściwości Powiatu Kłobuckiego.
Wójt  wyjaśnił,  że  współpraca  z  Powiatem Kłobuckim odbywa się  tutaj  podobną procedurą jak
poprzednio. Gmina przyjmuje do wykonania zadanie z zakresu właściwości Powiatu Kłobuckiego.
Wobec braku pytań przewodniczący poddał projekt uchwały pod zaopiniowanie.
 Głosowało 8 radnych w tym:

 głosów „za” - 8✔
 głosów „przeciw” - 0✔
 głosów „wstrzymujących się” - 0✔

Projekt uchwały został zaopiniowany pozytywnie.
Ad. pkt. 5. Sprawy różne.
Rozpatrzenie wniosków dot. wykupu nieruchomości na rzecz Gminy Miedźno.
Przewodniczący Leśnikowski poinformował, że do Urzędu wpłynął wniosek jednej z właścicieli
działki  959 położonej  w Ostrowach nad Okszą wraz z propozycją jej  wykupu na rzecz Gminy
Miedźno. 
Wójt wyjaśnił, że urząd zwrócił się po interwencji w radzie do właścicieli wspomnianej działki o jej
uporządkowanie.  Dzisiaj  wiek  i  stan zdrowia  właścicieli  powoduje,  że  ciężko im samodzielnie
zadbać  o  utrzymanie  na  niej  porządku.  Stąd  propozycja  wykupu.  Aby  zachować  dotychczas
stosowaną procedurę - przedkłada się radnym wniosek w celu wyrażenia opinii. Zauważył jednak,
że udział właścicieli tej działki jest podzielony. Osoba wnioskująca o wykup ma w swoim udziale
1/12 działki. Taka sytuacja sprawia, że kwestia spadkobrania wymaga wyjaśnienia i uregulowania.
Radny Zielonka opuścił salę obrad o godzinie 15.50.
Przewodniczący Leśnikowski zauważył, że być może zasadnym byłoby jej wykupienie. Działka  
ta bowiem leży przy skrzyżowaniu dróg. Jednak podzielony udział w jej posiadaniu komplikuje
sprawę. Dodał, że jego zdaniem należy najpierw uregulować kwestie z właścicielami.
Wójt odpowiedział, że można tutaj zastosować instytucję zarządu sądowego. Podkreślił jednak, że
Gmina nie miała do czynienia z taką sytuacją i ciężko określić długość trwania tej procedury i jej
koszty.  
W dalszej  części  wójt  poinformował,  że  umowa na  usługi  oświetleniowe obowiązywała  do 31
marca  2017  r.  Zostanie  podpisana  kolejna  umowa  na  okres  2  miesięcy  z  zachowaniem
dotychczasowej  stawki.  Po  tym terminie  współpraca  odbywać  się  będzie  na  zasadzie  zlecania
niezbędnych usług.  Kolejną kwestią poruszoną przez Wójta była informacja o otwarciu ofert  w
przetargu  na  odbiór  odpadów.  Dotychczasowy  przedsiębiorca  PZOM  Waldemar  Strach
zaproponował stawkę 6,32 zł od osoby, firma Waldemara Stracha – 9,30 zł, natomiast firma FCC
Lubliniec  7,67  zł.  Oferty  są  obecnie  analizowane  przez  pracowników  Referatu  Rolnictwa  
i  Gospodarki  Komunalnej.  Zakładając,  że Gmina podpisze  umowę z firmą obecnie odbierającą
odpady – orientacyjny koszt jej trwania na 18 miesięcy wyniesie 759 916,80 zł. Należy mieć na
uwadze fakt,  że  w przypadku ponownego wyboru oferty PZOM Waldemara Stracha nie będzie
konieczności wymiany koszy.
Radny Graj zapytał jak wygląda sytuacja z działkami rekreacyjnymi i ile takich osób jest na terenie
Gminy. Jako przykład podał praktykę jednej z gmin, gdzie wprowadzona jest stawka ryczałtowa za



rok, a odpady odbierane są ze specjalnie wyznaczonych do tego punktów. 
Wójt odpoiwedział, że jeśli chodzi o liczbę "letników" nie jest w stanie udzielić na ten moment
takiej informacji. Zleci pracownikowi przygotowanie takiego zestawienia. Co do stawki ryczałtowej
jest to propozycja godna rozważenia. Na pewno byłoby łatwiej odebrać odpady z jednego punktu
niż z miejsc,  do których wielokrotnie jest utrudniony dojazd.  W tym celu należałoby rozważyć
przygotowanie uchwały wprowadzającej dla takich osób ryczałtową stawkę.
Radna Gorzałka zauważyła, że często spotyka się z sytuacją gdzie osoby przyjeżdżające na działki
przy  zbiorniku  w  Ostrowach  nad  Okszą  wyrzucają  śmieci  do  dużych  zbiorników  m.in  przy
sklepach. 
Wójt zauważył, że należy tutaj rozróżnić letników mających działki na terenie naszej Gminy od
osób przyjeżdżających rekreacyjnie nad zbiornik. 
Wracając do tematu opinii na temat propozycji wykupu radny Graj zauważył, że to kolejny już taki
przypadek z Ostrów nad Okszą.
Wójt wyjaśnił, że ta sytuacja jest nieco inna. Sytuacja omawiana na poprzednich komisjach obliguje
Gminę do wykupienia działki w związku ze zmianą jej przeznaczenia w planie zagospodarowania
przestrzennego.
Radny Oziembała i Radny Paliwoda opuścili salę obrad o godzinie 16.20.
Radna Gorzałka zauważyła, że w przypadku działki 959 położonej w Ostrowach nad Okszą pojawił
się problem z jej uprzątnięciem. Poprosiła, aby Gmina podjęła starania by pomóc właścicielom  
w jej utrzymaniu we właściwym stabnie.
Wójt wyjaśnił, że niestety Gmina nie ma prawa wejść na czyjąś własność. 
W toku wynikłej dyskusji odstąpiono od głosowania nad omawianym wnioskiem.
Przewodniczący Leśnikowski podsumował stanowisko komisji. Powiedział,  że wnioskodawczyni
powinna  we  własnym  zakresie  uregulować  z  pozostałymi  właścicielami  możliwość  zbycia
omawianej działki (chociażby przez pełnomocnictwo do obrotu nieruchomościami).
Wobec braku innych propozycji stanowisko zostało przyjęte przez wszystkich obecnych członków
komisji. 
Ad. pkt. 6. Zakończenie posiedzenia komisji.
Wobec braku dalszych pytań Przewodniczący Leśnikowski zakończył posiedzenie komisji o godz.
16.25.

Protokolant Przewodniczący Komisji Budżetu, 
(-) Anna Kuras          Oświaty, Kultury, Sportu i Zdrowia

      (-) Adam Leśnikowski


